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- Melyikre vagy a legbüszkébb?
- Hogy mire vagyok a legbüszkébb? Talán arra, hogy a ma emberének egy turistaházhoz 
mérten élhető, emberhez méltó környezetet tudunk biztosítani, és ennek részese lehetek.
- Milyen programokat tudnál ajánlani a házba látogató vendégeknek?
- Na, ez a legnehezebb, vajon Magyarország legfestőibb, legelzártabb 62 ezer hektáros 
Nemzeti Parkja közepén mit tud még ajánlani az ember? Sajnos találkozunk olyan vendég-
gel is, aki konditeremben egy futógépen, vagy szobabiciklin nézi az elé kivetíttet tájképet 
és boldogan izzad, otthon különböző ismeretterjesztő csatornákon megnéz minden ext-
rém túlélő műsort, de ha ide eljön egy zápor után, leblokkol mert sár van az erdőben, 
árad a patak, és még sorolhatnám. Miközben harsogja a rekreáció fontosságát, az egész-
séges életmód, és a szabadtéri sportok, a fittség egészség megőrző erejét. Neki semmit!!
Mindenki másnak, háborítatlan környezettet, a hamisítatlan természetet, együtt töltött 
időt a családdal, kollégákkal, kiszakadást a mindennapok gondjaiból. Az ínyenceknek, 
bográcsozás, zene, tánc, mulatság egy-két kupica. A bevállalósoknak, kisebb sétától a 
teljesítménytúráig, megfelelő felszereléssel: hegyikerékpár, geocaching, nordic walking, 
és még sorolhatnám a szabadtéri sportok sokaságát.

Szerintem itt mindenki megtalálhatja a neki legtesthezállóbb id�töltést, mindenkit 
sok szeretettel várunk! Én például, ha van szabadid�m és kedvem ezt csinálom a 
legszívesebben. 

A MOL Bányász Szakszervezet tagjai számára az üdülés Királyházi Turistaházunkban in-
gyenes, családtagok számára kedvezményes. Árainkról és a kedvezményekről, valamint a 
foglalással kapcsolatban érdeklődjenek a MOL Bányász Szakszervezet irodavezetőjénél a  
+36 20 2831831 telefonszámon, vagy a 

zssztankocsokonay@external.mol.hu 

címen, vagy az alapszervezeti elnököknél.
Várjuk vendégeinket kora tavasztól késő őszig. Pihenjenek, töltődjenek fel és kapcso-
lódjanak ki nálunk kényelemben a természetben. 

Sztankó-Csokonay Zsuzsanna - irodavezető

Szabadidő
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A MOL Bányász Hírlap az olvasók számára ingyenes, a költségeket a MOL Bányász Szakszervezet viseli. 

MOL BÁNYÁSZ HÍRLAP
A Magyar Olaj- és Gázipari Bányász Szakszervezet lapja

  IMPRESSZUM

Siófoki alapszervezetünk ez év második félévre tervezett ki-
rándulásának célállomása Sopron és környéke volt. Délelőtti 
programunk a Harrer Csokoládéműhelyben kezdődött, ahol 
mennyei csokoládékülönlegességekkel kínáltak bennünket.  
A Harrer Csokoládéműhely és Cukrászda több évtizedes múlt-
ra tekint vissza, igazi családi vállalkozás. Magyarországon 
egyedülálló a kínálata, az érdeklődők egy rendkívüli csoko-
ládékóstoló keretei között bepillantást nyerhetnek a csoko-
ládékészítés varázslatos világába. A Harrer Csokoládéműhely 
és Cukrászda süteményekkel, tortákkal, fagylalttal, kávé- és 
teaspecialitásokkal, és nem utolsó sorban lágy, kényeztető 
csokoládékülönlegességekkel várja minden kedves vendégét. 

A délutáni program kötetlen városnézés volt, kis csoportokban 
bejártuk a belvárost. Sopron a középkorban az ország hét leg-
fontosabb szabad királyi városának, majd koronázó városának 
egyike. Történelmi városmagja a 17. századtól csaknem meg-
bontatlan egységként őrződött meg. Neve a magyar és az eu-
rópai történelem lapjaira is felkerült. Műemlékekben az egyik 
leggazdagabb város az országban, szinte lehetetlen mindent 
egyszerre megnézni. Néhány kihagyhatatlan látnivalót azért 
megemlítünk Sopron nevezetességei közül. 
Ki ne ismerné a Tűztornyot, Sopron jelképét, az ország egyik 
legismertebb épületét, melynek erkélyéről páratlan kilátás nyílik 
a városra? Sopron és a rézkupolás tornya számtalan osztályki-
rándulás kedvelt célpontja. A Tűztorony barokk hagymakupo-
lája a kétfejű sassal 58 méter magasra emelkedik, így a város 
több pontjáról is jól látható. Közel 200 csigalépcsőjének meg-
mászása után, körerkélyéről páratlan kilátás nyílik a belvárosra 
és a Sopront körülölelő Lövérekre - tiszta időben akár az Alpok 
közeli vonulatai is láthatóak. 
A Belváros központi tere a Fő tér. Minden épülete műemlék.  
Az idő rövidsége miatt többségünk csak a főteret és környékét 

tudta bejárni. A Fő tér ékessége, Sopron egyik legszebb épüle-
te a Storno-ház. A kétemeletes palotaszerű, gyönyörű barokk 
sarokház második emeletén található a Soproni Múzeum Stor-
no-gyűjteménye, emellett helytörténeti kiállításnak is otthont 
ad. A Vármegyeháza kétemeletes klasszicista épület, oszlopos 
előcsarnokán és udvarán keresztül gyalogosátjárót nyitottak, 
ezen áthaladva keresztezzük az egykori hármas várfalrendszert, 
és rövid úton a Színház utcába jutunk. Az épületben ma a város 
fontos hivatali működnek. 
A Fő-téren találjuk a Fabricius-házat is. Érdekessége, hogy a ház 
alatt római fürdő maradványaira leltek a régészek. Jelenleg há-
rom kiállításnak ad otthont. A XIV. században a telken két ház 
állt, a hátulsó épület már akkor kétemeletes volt. Gyönyörű a 
gótikus nagyterme, figyelemre méltó a XVII. században épült 
udvari loggia és a hátulsó traktus gótikus és barokk pincéje is. 
A Kecske-templom Sopron legismertebb temploma, szintén a 
Fő téren áll. A ferences rendi szerzetesek építették 1280-ban. 
Az épület három koronázás és öt országgyűlés színhelye volt 
a történelem során. A templom és a Káptalanterem alatti sír-
boltokba a XVII. század közepén nemesi családok temetkeztek. 
A Széchényi és az Esterházy család tagjai is ezt a templomot 
választották családi temetkezőhelyül.
A kissé megfáradt csapat a megbeszélt időben továbbindult 
Fertőbozra és a nap zárásaként betértünk a BoziRozi Csárdába. 
A családias étteremben a korábban megrendelt vacsorával vár-
tak bennünket. A csárdához közvetlenül kapcsolódik egy 300 
éves borospince, ahol saját termelésű boraikat kínálták.               
A bőséges ételeket, a finom borokat és az udvarias kiszolgálást 
köszönjük, A BoziRozi Csárdát ajánljuk mindenkinek, aki erre jár. 
A kirándulás napjára a korábban szeszélyes időjárás is kedve-
zően alakult. Összességében kellemes emlékekkel, élményekkel 
(néhány pohár borral), feltöltődve indultunk haza.
Osváth Károly  

SOPRONI KIRÁNDULÁS

Szabadidő
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KERESZTKÉRDÉS AZ ÚJ 
FELVÉTELESNEK -  
AVAGY FELVÉTELI INTERJÚ A HATVANAS ÉVEKBEN 

Mivel azonban a legtöbb segédmunkás Szabolcsból, Hajdú és 
Zala megyékből jelentkezett felvételre, még szükség volt a 
lakhely szerinti Községi Tanács által kiállított igazolásra, mely 
szerint az illetőnek a helyi TSZ a munkájára nem tart igényt, így 
az országban bárhol munkát vállalhat. (Ezt jogvégzett létemre 
nem értettem, hogy miért nem a TSZ állította ki az igazolást, 
ha elsősorban a munkavállaló munkavégzését a TSZ nem igé-
nyelte…)
Merem állítani, hogy hosszú évek alatt több ezer embert vet-
tem fel a segédmunkási munkakörbe 4,50 Ft-os órabérrel. 
Nagy volt a fluktuáció. Sokan nem bírták a napi árokásás pen-
zumát teljesíteni, mások a szabad ég alatt uralkodó időjárás 
viszontagságai elől menekültek, de sokan voltak a leszázalé-
koltak is, akik felvételkor orvosi igazolás szerint fizikai munká-
ra alkalmasak voltak.
Pedig én felvételkor a papírozás közben tájékoztattam az új 
felvételeseket, hogy mire számítsanak. Elmondtam, hogy itt 
téli fagyban, nyári kánikulában, térdig érő sárban is kint kell 
lenni az ég alatt, ha esik, ha fúj a szél. Nincs eresz, hogy alá 
álljanak az eső elől, nincs melegedő alkalmasság, a hideg szél-
nek legfeljebb hátat lehet fordítani, de a napi kiszabott munkát 
mindenképpen el kell végezni. 
Mondanom sem kell, hogy minden új felvételes kijelentette, 
hogy az általam elmondottaknak tudatában vannak, s igyekez-
nek helyt állni az előálló körülményekkel szemben. Ezt han-
goztatta az a 60-hoz közelálló férfi is, akinek a munkakönyve 
a sok munkahely változások miatt annyira telítődött, hogy ép-
pen csak az utolsó bejegyzésre jutott még hely a KVV részéről.

Bevett szokásom volt, hogy a felvételkor „maszek” kérdéseket 
is feltettem az új felvételeseknek, mintegy jobban megismerve, 
milyen ember is az új kolléga.  
Ilyenkor az új felvételes korát a magaméhoz mértem, s a meg-
szólítás Öcsém, vagy Bátyám volt Ez hatott, mert ember köze-
libbnek érezték, mint a hivatalos elvtársozást.
A sok beírásos munkakönyvesnek is feltettem a maszek kér-
dést: Mondja csak Bátyám, Maga hogy áll az italozással? Én 
kérem, nem iszom vízen kívül más italt – válaszolta. Hát ak-
kor nem tudom, hogyan fogja bírni a munkát. A mi embereink 
zsíros ételeket esznek, szalonnát, kolbászt, tepertőt, s bizony 
ezek a nehéz ételek kívánják a fröccsöt, vagy a sört munka 
után.
Erre a delikvensem 180 fokos fordulatot tett, mert nyomban ki-
jelentette: „Megmondom én őszintén, megiszom én a magamét.” 

„Na, látja, rögtön az igazat kellett volna mondani, nem a sumák 
dumát.”

Ez az új felvételes a csoporthoz kerülve elmondta az ott dol-
gozó régieknek, hogy egy keresztkérdéssel hogyan tréfálta 
meg az öreg kopasz irodavezető. Azok jót nevettek ezen, s 
este megkerestek az irodában, hogy visszamondják nekem, 
milyen jót mulattak az új felvételessel együtt a tréfán és hogy 
nincs baj a beilleszkedéssel ….

Dr. Nánássy István egykori K.V.V-s irodavezető feljegyzéseit 
közreadta: Sinka László - K.V.V. nyugdíjas

Mikor én irodavezető lettem a csőveze-
téképítés-vezetőségen, az a „módi” járta, 
hogy a segédmunkásokat az építésveze-
tőségen kellett munkaszerződéssel fel-
venni. Az erre vonatkozó nyomtatványok 
Siófok központ által szinte korlátlanul 
rendelkezésre álltak. A munkára jelent-
kezők 16-60 év közötti életkorúak voltak.  
A felvételezőnek fontos okmányként csak 
a személyi igazolvány, a munkakönyv, az 
orvosi igazolás számított, miszerint fizi-
kai munkára alkalmas a munkavállaló. 

Szabadidő Visszapillantó



DOLGOZZUNK VAGY ÜNNEPELJÜNK?
VÁLASSZ!

munka

ünnep

DECEMBER 24.
NÉPSZAVAZÁS

Dec24_A4.indd   1 2017. 10. 17.   10:43

Nem rajtunk múlt...


